
OR.0012.3.33.2023 
 P R O T O K Ó Ł  Nr 56/23 

 
z posiedzenia Komisji Prawa i Porządku Publicznego, 

odbytego w dniu 21 listopada 2023 r. 
 pod przewodnictwem Radosława Budy 

 
Obecni na posiedzeniu członkowie komisji: 
1. Buda Radosław        - przewodniczący    
2. Duda Robert 
3. Gęsiak Andrzej 
4. Grajnert Tomasz      
5. Mituła Bronisław 
6. Poznerowicz Krzysztof          
7. Zarębska Maria         - zastępca przewodniczącego 
 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  
 
Spoza członków komisji w posiedzeniu udział wzięli: 

1. Joanna Skotnicka - Fiuk       – Zastępca Burmistrza Wielunia  
2. Mirosława Kolanek         – Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej          

w  Wieluniu 
3. Elżbieta Sołtysiak     – Z-ca Kierownika Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy  Społecznej 

w Wieluniu 
4. Jacek Raszewski                 –  Kierownik WOSiR  
5. Romuald Zalwert   –  Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiazywania   

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii  
 

Porządek posiedzenia:  

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                        

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wieluń 

na rok 2024. 

3. Rozpatrzenie projektu w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych 

na terenie miasta Wieluń, wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych w tej 

strefie i wysokości opłaty dodatkowej oraz określenia sposobu ich pobierania. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny                           

w Gminie Wieluń na lata 2024-2026. 

5.  Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

6.  Zamknięcie posiedzenia. 

Porządek obrad stanowi zał. nr 2 do protokołu 

 

P u n k t  1 
 
Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Przewodniczący Radosław Buda dokonał otwarcia posiedzenia serdecznie witając wszystkich 
obecnych. Następnie stwierdził prawomocność obrad – na stan 7 członków komisji, obecnych: 7.  



Złożył wniosek formalny o zdjęcie z porządku posiedzenia pkt. 4 pn. „ Rozpatrzenie projektu uchwały 
w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny w Gminie Wieluń na lata 2024 – 2026”.  
 
W głosowaniu udział wzięło 7 radnych. Członkowie komisji nie przyjęli wniosku.  
 
Uwag nie stwierdzono. Porządek został przyjęty bez zmian. 
 
 

P u n k t  2 
 
 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                                

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wieluń na 

rok 2024 zał. nr 3  

 

Przewodniczący Radosław Buda otworzył dyskusję.  

 

Zastępca Burmistrza Wielunia Joanna Skotnicka – Fiuk poinformowała, że jest błąd w wyliczeniach 

wynagrodzeń. Tam jest zbyt wysoka kwota ustalona na wynagrodzenia w tym programie. Zostało 

zaproponowane, aby kwota, która jest w nadwyżce tych wynagrodzeń, która jest źle wyliczona, aby 

przeznaczyć ją na mikrogranty w ramach tego programu. Będzie to zgłoszone w ramach 

autopoprawki na sesji.  

 

Radny Tomasz Grajnert  zapytał, jak dużo ta kwota wyszła za wysoka ? 

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Romuald Zalwert  odpowiedział, że 30 000,00 zł.  

 

Radny Tomasz Grajnert  zapytał, czy w stosunku do zeszłego roku jest jakaś poprawa na plus 

prowadzenia profilaktyki alkoholowej, narkomanii, czy jest zmniejszenie ilości  sprzedaży ?  

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Romuald Zalwert odpowiedział, że tak. Zmalała na pewno ilość 

punktów sprzedaży. Na koniec 2021 roku punktów sprzedaży w miejscu ( czyli chodzi tutaj o sklepy) 

było 93, w tym roku tych punktów jest 81. Liczba punktów w lokalach gastronomicznych spadła z 31 

do 18. Wpływy z zakupu alkoholu w opakowaniach poniżej 300 ml zmalały z 414 000,00 zł. na 

266 000,00 zł. Spadło spożycie alkoholu. Ilość wydanych zezwoleń w tym roku także zmalała. Jeśli 

pojawia się sygnał, że coś się dzieje nie tak w jakimś sklepie, komisja udaje się na kontrolę.                 

Na miejscu jest pouczenie o konieczności sprawdzania dowodów osobistych.  

 



Radny Tomasz Grajnert  podziękował, za podanie pkt. w programie, który zgłaszał rok temu i dwa 

lata temu na komisji , chodzi tutaj o zapis, że „Dodatkowo jedynie 30,00% ankietowanych 

sprzedawców przyznaje, że za każdym razem pyta o dowód osobisty klienta, nie mając pewności czy 

jest pełnoletni. Sprzedawcy powinni robić to za każdym razem więc tutaj również kontrola 

tajemniczego klienta mogłaby pomóc”. To było negowane przez większą część komisji i niektórych 

urzędników, że to nie ma racji bytu.   

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Romuald Zalwert  stwierdził, że koszty przeprowadzenia takich kontroli 

są nie współmierne do wpływów z tytułu sprzedaży alkoholu. Skontrolowanie jednego sklepu to jest 

koszt około 300,00 zł., jeżeli przyjeżdża firma zewnętrzna, która to robi.  

 

Radny Tomasz Grajnert  stwierdził, że uważa, że te 300,00 zł. to według niego żaden koszt. W ten 

sposób może ta sprzedaż alkoholu się unormuje.  Skutki wymierne i pozytywne, jakie przyniesie taka 

kontrola z pewnością są dużo wyższe niż 300,00 zł. z tego co mu wiadomo, w większości punktów 

młodzież nieletnia może zakupić alkohol.  

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Romuald Zalwert  stwierdził, że sprzedawcy twierdzą, że sprawdzają 

dowody osobiste. Komisja bardzo na tym punkcie uczula sprzedawców, aby w dowodzie osobistym 

sprawdzać datę urodzenia. Samo posiadanie dowodu osobistego nie świadczy o tym, że osoba 

ukończyła 18 lat. Największy problem sprzedawcy maja z obywatelami Ukrainy, bo u nich 

pełnoletność osiąga się          w wielu 17 lat. Oni najbardziej awanturują się w sklepach, że nie mogą 

zakupić alkoholu. Sprzedawcy tego alkoholu im nie sprzedawają. Taki problem jednak mają 

właściciele sklepów i sprzedawcy.  

 

Radny Tomasz Grajnert  dopytywał Pana Romualda Zalwerta, jak to jest, że stwierdza, że większość 

sprzedawców pyta o dowód osobisty, a w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wieluń na rok 2024 jest zapis, że                   

„ dodatkowo jedynie 30% ankietowanych sprzedawców przyznaje, że za każdym razem pyta o dowód 

osobisty klienta”.  

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Romuald Zalwert  wyjaśnił, że być może z ankiety wynika, że takich, 

którzy wg sprzedawców nie spełniają wymogu 18 lat ,jest to diagnoza z 2021 r, którą przeprowadzała 

firma zewnętrzna, na zlecenie komisji.  

 

Przewodniczący Radosław Buda zapytał, do czego była potrzebna komisji ta informacja ?  

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Romuald Zalwert odpowiedział, że do napisania programu. Ten 



program jest kontynuacją programu z tamtego roku, ponieważ został napisany na 3 lata. Komisja, jak 

i radni na sesji nie wnosili do programu uwag.  

 

Burmistrz Wielunia Paweł Okrasa  zastanawiał się, czy jeśli chodzi o te 30% to sprzedawcy pytają,      

w przypadku osób, co do których zachodzi podejrzenie że są niepełnoletnie, czy 30 % pyta łącznie          

z tych wszystkich klientów, którzy przychodzą do sklepu. powiedział, że z racji tego, że często 

podpisuje członkom komisji delegacje do kontroli, są one przeprowadzane dość często. Jeśli zachodzi 

jakiekolwiek podejrzenie bądź anonimowy telefon do Urzędu Miejskiego bądź komisji, że w jakimś 

punkcie zachodzi ryzyko, że sprzedawca zachowuje się nieuczciwie i sprzedaje alkohol osobom 

niepełnoletnim to tam kontrole są dużo częstsze. Policja robi kontrole i obserwacje tajne.  

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Romuald Zalwert  powiedział, że często jest tak, że osoby dorosłe 

kupują nieletniej młodzieży alkohol.  

 

Radny Tomasz Grajnert  zaproponował, aby w związku z tym, co zostało wcześniej powiedziane, że za 

duża kwota została wyliczona na wynagrodzenia, może w przyszłym roku zabezpieczyć środki na           

„ tajemniczego klienta”.  

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Romuald Zalwert  zaproponował, aby zawnioskować o to, żeby jak 

zostanie coś z nadwyżki, to z tego przeznaczyć środki na takie kontrole. To jest na tej zasadzie, że 

przyjeżdża firma zewnętrzna i oni kontrolują wytypowane sklepy i w zależności od ilości sklepów,  jest 

cena.  

 

Radny Tomasz Grajnert  złożył wniosek, aby w Programie Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wieluń na rok 2024 

w Wykazie Zadań i Wydatków zdjąć 5 000 zł. z pkt. 9 - Wynagrodzenia dla członków GKRPA      

i dopisać zadanie w pkt. 12 - Zlecenia szkolenia sprzedawców alkoholu wraz z zakupem 

kontrolowanym „Tajemniczy klient”.  

 

Przewodniczący Radosław Buda  zarządził głosowanie, kto jest „za” wnioskiem,  kto „ przeciw”, kto                         

„ wstrzymuje się” od głosu?  

W głosowaniu udział wzięło 6 radnych. Członkowie komisji ( przy 5 głosach „za” i 1 głosie                       

„ wstrzymującym się”) przyjęli wniosek.  

Wniosek 43/56/23 stanowi zał. 3 do protokołu.  

 



Przewodniczący Radosław Buda zapytał o wyszczególnione dane w tabelce: Osoby stosujące 

przemoc w rodzinie 12, Świadkowie przemocy w rodzinie – 0, czy to jest jakiś błąd pisarski, czy nie, bo 

w zasadzie osoba zawiadamiająca już jest świadkiem, więc powinno być chyba 12 ?  

 

Pełnomocnik Burmistrza ds. Profilaktyki i Rozwiazywania Problemów Alkoholowych oraz 

Przeciwdziałania Narkomanii Romuald Zalwert  odpowiedział, że to są dane do programu, które 

udostępnił Miejsko – Gminny Ośrodek Pomocy Społecznej.  

 

Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  Mirosława Kolanek  odpowiedziała, że 
uważa, że np. w momencie sporządzenia Niebieskiej Karty, jest sprawca przemocy, ofiara przemocy       
i świadek przemocy. Tutaj były chyba takie karty, gdzie nie było świadków.  Możliwe, że wkradł się 
jakiś błąd, można to jeszcze zweryfikować. Te dane nie pochodzą od Miejsko – Gminnego Ośrodka 
Pomocy Społecznej ale od Zespołu Interdyscyplinarnego.  
 

 

Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie kto jest za pozytywną opinią projektu                
w przedmiotowej sprawie,  kto przeciw, kto wstrzymuje się od głosu ?  

 

W głosowaniu wzięło udział 6 Radnych. Członkowie komisji (przy 6 głosach „za”) wydali pozytywną 
opinię do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wieluń na rok 2024. 
 
Opinia 162/56/23 stanowi  zał. nr 4 do protokołu.  

 

Więcej uwag nie stwierdzono.  

 

P u n k t  3 
 

Rozpatrzenie projektu w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych na 

terenie miasta Wieluń, wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych w tej strefie i 

wysokości opłaty dodatkowej oraz określenia sposobu ich pobierania zał. nr 5 

 

 

Przewodniczący Radosław Buda otworzył dyskusję. Nikt się nie zgłosił. Zarządził głosowanie kto jest 

za pozytywna opinią projektu w przedmiotowej sprawie, kto przeciw, kto wstrzymał się od głosu?  

 

 

W głosowaniu wzięło udział 6 Radnych. Członkowie komisji (przy 6 głosach „za”) wydali pozytywną 

opinię do projektu uchwały w sprawie ustalenia strefy płatnego parkowania na drogach publicznych 

na terenie miasta Wieluń, wysokości stawek opłat za postój pojazdów samochodowych w tej strefie i 

wysokości opłaty dodatkowej oraz określenia sposobu ich pobierania.  



Opinia 163/56/23 stanowi  zał. nr 6 do protokołu.  

 

Więcej uwag nie stwierdzono.  

 

P u n k t  4 
 
 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu Wspierania Rodziny   w Gminie Wieluń 

na lata 2024-2026 zał. nr 7 

 

Przewodniczący Radosław Buda otworzył dyskusję.  

 

Przewodniczący Radosław Buda powiedział, że według niego program napisany jest bardzo 

profesjonalnie. Wszystkie kierunki wychowawcze, pedagogiczne wskazane na rodzinę, i z tym się 

całkowicie zgadza.  

 

Kierownik Miejsko – Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej  Mirosława Kolanek stwierdziła, że ten 

program jest potwierdzeniem tego, że Ośrodek Pomocy Społecznej zawsze działał dla drugiego 

człowieka, zawsze dla dobra rodziny, zawsze dla dobra dziecka i ten program jest tego 

potwierdzeniem.  

 

Przewodniczący Radosław Buda podziękował Pani Kierownik Mirosławie Kolanek oraz wszystkim 

pracownikom za ich pracę, a także życzył wszystkiego najlepszego z okazji Dnia Pracownika 

Socjalnego.  

 

Przewodniczący Radosław Buda zarządził głosowanie kto jest za pozytywną opinią projektu                
w przedmiotowej sprawie,  kto przeciw, kto wstrzymuje się od głosu ?  

 

W głosowaniu wzięło udział 6 Radnych. Członkowie komisji (przy 6 głosach „za”) wydali pozytywną 
opinię do projektu uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki  i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii dla Gminy Wieluń na rok 2024. 
 
Opinia 164/56/23 stanowi  zał. nr 8 do protokołu.  

 

Więcej uwag nie stwierdzono.  

 
 
 
 



P u n k t  5 
 

Komunikaty, informacje i oświadczenia radnych. 

 

Przewodniczący Radosław Buda powiedział, że mieszkańcy zwrócili taką uwagę, że jest wymiana 

lamp na  ledowe, czy jest to bezpieczne dla zdrowia, ze względu na to, że wytwarzają ponoć duże 

pole elektromagnetyczne, jest ponoć jakieś promieniowanie jonizujące ? Czy mieszkańcy powinni się 

czuć zagrożeni, czy nie ?  

 

Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka - Fiuk stwierdziła, że troszkę jest zaskoczona tym pytaniem. 

Powiedziała, że nie wierzy w to, że do obrotu handlowego, trafiłyby lampy, które nie maja atestu. Na 

pewno takie lampy nie zostałyby zakupione. To co zostało zakupione, zostało kupiono w wyniku 

przetargu i na pewno jest to towar dopuszczony do handlu.  

 

 Przewodniczący Radosław Buda stwierdził, że jest podobnego zdania jak Pani Wiceburmistrz, ale 

mieszkańcy zwrócili się z zapytaniem, dlatego poruszył ten temat.  

 

Zastępca Burmistrza Joanna Skotnicka –Fiuk powiedziała, że jeśli tylko uda jej się skontaktować           

z Naczelnikiem Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciejem Preś udzieli odpowiedzi.  

 

Naczelnik Wydziału Inwestycji i Rozwoju Maciej Preś odpowiedział na wcześniej zadane pytanie, że 

są to lampy i oprawy spełniające normy, pewne dyrektywy biologiczne. To się nazywa 

bezpieczeństwo fotobiologiczne. Wszystkie oprawy, które są zabudowywane mają te normy. To nie 

są jakieś oprawy finezyjne, sterowane jakimiś technologiami 5G. Należy także zwrócić uwagę, że 

światło z oprawy ledowej, przy kiepskiej jakości diody i kiepskiej jakości zasilacza może powodować 

tzw. tętnienie, co jest nie wskazane. Lampy, które są teraz wymieniane są bezpieczne.  

 

 

P u n k t  6 

Zamknięcie posiedzenia. 
 

Przewodniczący Radosław Buda dokonał zamknięcia posiedzenia.  

 

Na tym protokół zakończono i podpisano.  

 

Protokółowała:       Przewodniczący komisji 

Magdalena Stępień                 Radosław Buda 



 


